
ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETE
                8477 APÁCATORNA                                         

Szám: 129-21/2014/Tv.

J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Apácatorna Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2014. augusztus 26-án 
(kedden ) 18,00 órai kezdettel megtartott  nyilvános üléséről.

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal
Apácatorna Kossuth u. 18.

Jelen vannak: Kovács Béla polgármester
Tóth Gábor alpolgármester
Molnár Zoltánné
Talabérné Tóth Viktória képviselők

Távolmaradását bejelentette:
Horváth Péter képviselő

Tanácskozási joggal jelen van:
Szarka Gyula jegyző
Gaál Tiborné jegyzőkönyvvezető

Kovács Béla polgármester köszönti a képviselő-testületi ülésen megjelenteket. 

Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel a megválasztott 5 képviselőből 4 képviselő 
jelen van, Horváth Péter képviselő bejelentette, hogy  később tud érkezni az ülésre.

Az ülést megnyitja.  

Ezt követően javaslatot tesz az ülés napirendi pontjára, melyet a képviselők 4 igen szavazattal  
– egyhangúlag – az alábbiak szerint fogadtak el:

Napirend előtt:

Devecser Rendőrőrs tájékoztatása a közbiztonság helyzetéről

Előadó: Gerecs István rendőr őrnagy



N A P I R E N D

T á r g y : Előadó:

1./ Helyi Választási Bizottság tagjainak, póttagjainak  megválasztása Szarka Gyula
jegyző, HVI vezető

2./  A közterületek elnevezéséről, valamint a házszám-megállapítás Kovács Béla
szabályairól szóló rendelet megalkotása polgármester

3./ Beszámoló az önkormányzati adóigazgatással kapcsolatos feladatok Szarka Gyula
ellátásáról és a helyi adókból származó 2013. évi és   2014. I. félévi jegyző
adóbevételek alakulásáról.

Vegyes ügyek

Napirend előtt:

Devecser Rendőrőrs tájékoztatása a közbiztonság helyzetéről
Előadó: Gerecs István rendőr őrnagy

Kovács Béla polgármester: Tisztelettel köszönti Gerecs István rendőr őrnagy urat és Gőczé-
né Nagy Barbara őrmestert.  Felkéri Gerecs Istvánt tájékoztatója megtartására.

Gerecs István rendőr őrnagy: Elmondja, hogy már az elmúlt évben a Rendőrség indított egy 
lakossági konzultációs fórumot. Most röviden a 2014. I. félév tevékenységéről szeretne beszá-
molni. Ez év elejétől indítottak egy mobil „fogadóirodát” Devecserben. Ennek lényege, hogy 
előre meghatározott rend szerint a rendőr kollégák kimentek egy-egy utcába. Tapasztalatuk, 
hogy ez kedvező fogadtatásnak talált és megelégedésre szolgált. Sok problémával fordultak 
hozzájuk az emberek. Ők maguk is megszólítottak fiatalokat, idősebbeket. Az emberek nyitot-
tabbá váltak, igen sokszor csak arra volt szükségük, hogy valaki elbeszélgessen velük. A De-
vecseri Rendőrőrshöz jelenleg 29 település tartozik. A település vezetőjével folyamatos a kap-
csolattartás. Az év elején alakult két munkacsoport is, amely ifjúság- illetve idősvédelemmel 
foglalkozik. Programokat szerveznek, a megelőzésre helyezik a hangsúlyt. Szívesen elmennek 
helyi rendezvényekre, nyugdíjas klubok összejöveteleire is. Aktívan számítanak a Polgárőrsé-
gek munkájára is. Ahol van és dolgozik a polgárőrség, ott az együttműködés kiváló. Faluna-
pokon, rendezvényeken  is részt vesznek, Apácatornán is tartottak kutyás bemutatót.  Igyekez-
nek falvakban is növelni a sebesség ellenőrzések számát, azonban gondot jelent, hogy a mérő 
műszert  több kapitányság  területén  is  használni  kell.  Próbálják  aktivizálni  a  közbiztonság 
fenntartása érdekében a roma önkormányzatokat is, de a tapasztalat az, hogy ez eddig nem 
igazán  sikerült.  Konkrétan  Apácatorna  településre  vonatkozóan  szeretné  elmondani,  hogy 
2010-ben 2, 2011-ben 4, 2012-ben 3, 2013-ban 2, 2014. I. félévig 1 bűncselekmény történt. 

(A Devecser Rendőrőrs munkájának 2014. év I. félév értékeléséről szóló tájékoztató a jegyző-
könyv mellékletét képezi.)
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Kovács Béla polgármester: Megköszöni a tájékoztatót, szeretné megkérdezni, igaz lehet-e az 
a hír, hogy minden településen kötelező lesz polgárőrséget létrehozni?

Gerecs István rendőr őrnagy: Ezt ő még így nem hallotta, de mindenképpen jó lenne. Eddig 
is volt központi  keret  a polgárőrség támogatására,  általában azok kapnak több támogatást, 
ahol látszik, hogy komolyabb munka folyik.

Kovács Béla polgármester: Nagyon sajnálja, hogy Apácatornán nem sikerült a 15 embert 
összehozni a polgárőrség megalakítására.

Megkérdezi, kinek van még esetleg kérdése, hozzászólása?

Kérdés, hozzászólás nem volt.

Kovács Béla polgármester: Megköszöni a rendőrség tájékoztatóját, úgy érzi jelentősen javult 
a közbiztonság Apácatornán, amióta hetente többször jönnek járőrözni.

Gerecs István rendőr őrnagy az üléstermet elhagyta.

N A P I R E N D  T Á R G Y A L Á S A

1. napirendi pont:
Helyi Választási Bizottság tagjainak, póttagjainak  megválasztása
Előadó: Szarka Gyula jegyző, HVI vezető

Kovács Béla polgármester: Megállapítja, hogy a  napirendhez kapcsolódó előterjesztést min-
denki megkapta. Úgy gondolja, hogy a Választási Bizottság eddig is jól végezte munkáját, ja-
vasolja a tagok és a póttagok személyére tett javaslat elfogadását.
Megkérdezi, kinek van kérdése, hozzászólása.

Kérdés hozzászólás nem hangzott el.

Kovács Béla polgármester szavazásra teszi fel, ki ért egyet az előterjesztés szerinti határozati 
javaslat elfogadásával?

Apácatorna Község Önkormányzatának Képviselő-testülete   4 
igen szavazattal  – egyhangúlag -  az alábbi határozatot hozta:

24/2014. (VIII.26.) határozat

Apácatorna Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a vá-
lasztási  eljárásról  szóló  2013.  évi  XXXVI.  törvény  23.§-ában 
foglalt jogkörében eljárva az Apácatornai  Helyi Választási Bi-
zottság tagjainak 
1. Arthoffer Gáborné Apácatorna, Kossuth u. 19.
2. Antal Géza Apácatorna, Kossuth u. 22. 

3



3. Gaál Ottóné Apácatorna, Kossuth u. 15.
4. Bertháné Tóth Rita Apácatorna, Kossuth u. 6.
5. Kovács Imréné Apácatorna, Kossuth u. 90.
szám alatti lakosokat,
póttagjainak:
1. Visnyai Istvánné Apácatorna, Kossuth u. 14.
2 .Vasutáné Kocsis Krisztina Apácatorna Kossuth u. 7.
szám alatti lakosokat megválasztja.

2. napirendi pont:
A közterületek elnevezéséről, valamint a házszám-megállapítás szabályairól szóló rende-
let megalkotása 

Előadó: Kovács Béla polgármester

Kovács Béla  polgármester  :   Megállapítja, hogy az ezzel kapcsolatos előterjesztést mindenki 
megkapta. Megkérdezi   jegyző urat, van-e kiegészítése a napirenddel kapcsolatban.

Szarka Gyula jegyző: Elmondja, hogy mint ahogy az  előterjesztésben is leírta,  ismét egy 
„kötelezően előírt” rendeletet kellett megalkotni. Hozzá szeretné tenni, hogy ez a rendelet a 
hatálybalépést megelőző szabályok alapján  megállapított közterület elnevezéseket és házszá-
mok érvényességét nem érinti, csak esetleg új utcák létrehozásánál kell alkalmazni az új sza-
bályokat. Egyedül a vegyes és záró rendelkezésben szereplő házszám tábla-kihelyezési kötele-
zettségek teljesítését kell majd megvizsgálni, mivel a hiányzó házszám táblák miatt  sok eset-
ben előfordult már, hogy pl. a mentők, tűzoltók nem találták a megjelölt címet.

Más kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

Kovács Béla  polgármester szavazásra teszi fel, ki ért egyet a közterületek elnevezéséről, va-
lamint a házszám-megállapításairól szóló rendelet elfogadásával

Apácatorna Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 
4 igen szavazattal – egyhangúlag, minősített többséggel  – 
az alábbi rendeletet alkotta:

Apácatorna Község Önkormányzat Képviselő-testületé-
nek 4/2014. (IX.1.) önkormányzati rendelete a közterüle-
tek elnevezéséről, valamint a házszám-megállapítás sza-
bályairól

A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.

3. napirendi pont
Beszámoló az önkormányzati adóigazgatással kapcsolatos feladatok ellátásáról és a helyi 
Adókból származó 2013. évi és 2014. I. félévi adóbevételek alakulásáról.
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Előadó: Szarka Gyula jegyző
Kovács Béla polgármester: Megállapítja, hogy az ezzel kapcsolatos előterjesztést mindenki 
megkapta. Megkérdezi, kinek van kérdése, hozzászólása.

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

Kovács Béla polgármester szavazásra teszi fel, ki ért egyet az előterjesztés szerinti határozati 
javaslat elfogadásával?

Apácatorna  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  4 
igen szavazattal – egyhangúan - az alábbi határozatot hozta:

25/2014. (VIII.26.) határozat

Apácatorna Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az 
önkormányzati adóigazgatással kapcsolatos feladatok ellátásá-
ról és a helyi  adókból származó 2013. évi és 2014. I.  félévi 
adóbevételek  alakulásáról  szóló  jegyzői  beszámolót  –  hivat-
kozva  a  helyi  önkormányzatok  és  szerveik,  a  köztársasági 
megbízottak,  valamint az egyes centrális  alárendeltségű szer-
vek feladat- és hatásköreiről szóló 1991. évi XX. törvény 138. 
§ (3) bekezdés g) – h) pontjaira – elfogadja.

A képviselő-testület  utasítja  a  jegyzőt,  hogy továbbra  is  ki-
emelt figyelmet fordítson az adótartozások behajtására, a vég-
rehajtási tevékenység során valamennyi, az adóhatóság hatás-
körébe tartozó eljárási lehetőséget használja ki annak érdeké-
ben, hogy az adótartozások összege csökkenjen.
Felelős: jegyző
Határidő: folyamatos

(Az ülésterembe megérkezett Horváth Péter képviselő)

Vegyes ügyek

• Vihar okozta károk

Kovács Béla polgármester: Elmondja, hogy ugyan ismert a képviselők előtt, de az augusztus 
13-i, Apácatornára is rátört szélvihar súlyos károkat okozott a településen és rendkívüli, várat-
lan helyzet elé állította úgy a lakosságot, úgy az önkormányzatot. Amint meghallotta, mi tör-
tént, rögtön indult, hogy felmérje a helyzetet. Úgy gondolja, hogy a lakosság összefogása pél-
dás volt, mivel rögtön jött mindenki segíteni az útra zuhant fák eltávolításában.  Sikerült a te-
lepülésen a közlekedést mindenhol biztosítani, a boltok ellátása nem került veszélybe.   Az 
előzetes  felmérés szerint,  2 lakóház szenvedett  nagyobb kárt,  a Gátőrház,  valamint  Farkas 
Flórián lakóháza, ahol a tetőnek a felét levitte a szél. Farkaséknál azonnal megkezdték a fóliá-
val történő letakarást. Nagyon sok helyen cserepeket hordott le a szél, melléképületek szen-
vedtek kisebb-nagyobb károkat.  Megsérültek a villanyvezetékek is, az áramellátás csak más-
nap délután állt helyre. Az önkormányzati épületek is kárt szenvedtek, a 8-as melletti busz-
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megálló tetejét is félig levitte a szél, a Polgármesteri Hivatal, a tűzoltószertár és a Művelődési 
Ház épületében keletkeztek kisebb-nagyobb károk. A Művelődési Háznál a ledőlő fa kidön-
tötte a kerítést, annak pótlása szükséges, a víz kimosta a gyalogút melletti részt, a futballpá-
lyán a padokat feldöntötte a szél. A károkra vis maior pályázatot nyújtottak be, a biztosító a 
Művelődési Ház  esetében fizet  kb .77 e Ft összeget.

A szélvihar miatt kidőlt fák vágását megkezdték a közmunkások, megkérdezi a képviselőket, 
mi legyen a fa sorsa?

Horváth Péter képviselő: Megkérdezi, hogy azok részére, akik lakásfenntartási támogatás-
ban részesülnek van-e lehetőség arra, hogy ne pénzt, hanem a fát kapják meg?

Szarka Gyula jegyző: Elmondja, hogy a lakásfenntartási támogatás összegét csak a közüzemi 
díjak fedezésére lehet fordítani, azt természetbeni támogatás formájában nem lehet nyújtani.

Tóth Gábor alpolgármester: Véleménye szerint meg kell hirdetni és el kell adni az össze-
gyűjtött fát.

Horváth Péter képviselő: Úgy gondolja, külön kell meghatározni a puha fa és külön az akác-
fa árát.

Kovács Béla polgármester: A fa összegyűjtése még folyamatban van, amikor már tudják, 
hogy mennyi lesz az összegyűjtött mennyiség, térjenek vissza az értékesítéssel kapcsolatos 
kérdésekre, ezt már rábízzák az új testületre.

A javaslattal a képviselők egyetértettek:

Kovács Béla polgármester: Felmerült a lakosság részéről a keletkezett cseréptörmelék elhe-
lyezésének kérdése. Mivel nagyon sok helyen nem volt biztosítása az ingatlannak, így a tör-
melék elszállításának költségét nem tudják vállalni a lakók. Úgy gondolja, felméreti, hogy kb. 
mennyi törmelék keletkezett a faluban, érdeklődik az AVAR Kft-nél egy esetleges konténer 
kihelyezés, illetve közvetlenül a hulladéklerakóra történő elszállítás költségeiről. 
Megkérdezi, kinek van ezzel kapcsolatban kérdése, észrevétele.

Talabérné Tóth Viktória képviselő: Javasolja, hogy a törmelék elszállíttatását mindenkép-
pen oldják meg. Főleg az időseknek kellene ebben segítséget nyújtani.

Kovács Béla polgármester: Ő is úgy gondolja, hogy az elszállíttatást mindenképpen meg kell 
oldani, ezt az önkormányzatnak vállalnia kell.

A képviselők egyetértettek a törmelék elszállíttatásával, más hozzászólás nem hangzott el.

• Futballpálya ügye

Kovács Béla polgármester: Tájékoztatja a képviselőket, hogy megkereste Farkas Flóriánné 
azzal, hogy az ingatlanukkal szemben lévő téren focizó gyerekek hangoskodnak, kiabálnak, 
gyakran átrúgják a labdát a kapujuknak, a kutyájukat felmérgesítik ezzel. Kérése volt, hogy 
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szüntesse meg az önkormányzat a futballpályát, mert már nem tudják elviselni ezt az állapotot 
még addig, amíg valami tragédia nem lesz.

Talabérné Tóth Viktória képviselő: Úgy gondolja, a pályát nem kell bezáratni, a gyerekek-
nek kell egy olyan hely, ahol futballozhatnak, játszhatnak. Véleménye szerint meg kell emel-
tetni a kerítést.

Horváth Péter képviselő: Elmondja, hogy  már több esetben  a ő lakóházuk kerítéséig is el-
rúgták a labdát a gyerekek.

Tóth Gábor alpolgármester: Véleménye szerint a békés egymás mellett élés érdekében min-
denképpen kellene valamilyen megoldást találni. A városokban is a házak között vannak a ját-
szóterek, ott is biztosan zavarják a lakókat.

Kovács Béla polgármester: A futballpálya már nagyon régóta ott van, Farkasék lakóházával 
szinte egyidőben készült. Régen is akadtak problémák a futballozás során, de megoldást min-
dig találtak. Ő is javasolja a kerítés magasítását a játszótér sarkáig, valamint kétoldalt, ameny-
nyiben erre pénzügyi fedezetet találnak.

A képviselők egyetértettek a javaslattal, más hozzászólás nem hangzott el.

• Falugondnoki gépjármű értékesítése

Kovács Béla polgármester: Tájékoztatja a képviselőket, hogy az új falugondnoki gépjármű 
megvásárlásához szükséges kölcsönszerződést megkötötték. Hamarosan utalni kell a saját erő 
összegét a Ring Autó Kft. részére. Véleménye szerint a  jelenlegi autót mindenképpen értéke-
síteni kellene. A mai napon elvitték a Ring Autó Kft-hez állapotfelmérésre. A szakvélemény 
szerint az eladási ár 3.400 e Ft, a vételi ár 3.989 e Ft. 

Tóth Gábor alpolgármester: Utána néz, hogy az ilyen típusú járműveket mennyiért árulják, 
ő is úgy gondolja, hogy mindenképpen meg kell hirdetni és értékesíteni kell az autót, de ma-
gasabb áron, mint ahogy a szakvéleményben szerepel.

Kovács Béla polgármester: Javasolja, hogy hirdessék meg a gépkocsit 4,2 M Ft összegű el-
adási árért.

A javaslattal a képviselők egyetértettek.

B e j e l e n t é s e k, t á j é k o z t a t á s o k

Kovács Béla polgármester: Tájékoztatja képviselő társait, hogy két kérelem érkezett hozzá 
Molnár Lajosnétól és Lovász Jánostól. Mindketten a vihar miatt megsérült ingatlanuk helyre-
állításához kérnek segítséget. A vihar után több helyről is kaptak cserepet, úgy gondolja, hogy 
abból  vitet a kérelmezőknek.
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Egyéb kérdés, hozzászólás nem volt, Kovács Béla polgármester megköszönte a képviselők-
nek a megjelenést és az ülést 19,00 órakor bezárta.

Kmft.

Kovács Béla Szarka Gyula
polgármester jegyző
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